
Китайските учени 
направиха в началото 
на годината най-хубавия 
новогодишен подарък за 
страната си, а и за света. 

По официално публикувани 
данни инженерен екип, 
ръководен от Джан Инин, 
от Пекинския институт по 
енергетика е създал най-
мощния двигател в света. Чудо 
– механизъм, хиперзвукова 
реактивна система, която 
ще позволи да пресичате 
Атлантика 4 – 5 пъти на 
ден с чудовищната скорост 
от 17 хиляди километра! 
И забележете – двигател, 
който въпреки невероятния 
си потенциал харчи по- 
малко гориво от досега 
съществуващите модели.

Новината оттекна като 
гръм из целия свят – една 
революция в създаването на 
двигатели, много по-мощни 
и икономични от техните 
досегашни предшественици. 
Разбира се, подобни проекти 
са правени и в САЩ, от 
компанията „Боинг“, но засега 
са само на хартия, докато 
китайският двигател е вече 
реален факт.

Още едно неоспоримо 
доказателство, че Пекин 
е напът да оглави научно-
техническия процес в света 
в духа на новата формула 
на китайското ръководство: 
„да превърнем страната от 
световна фабрика за монтаж 
във фабрика за иновации 
в науката и техниката“. 
Очевидно, това не е гол 
политически призив, а реално 
превъплъщение в живота.

Още едно потвърждение, 
че социализмът с китайска 
специфика носи постоянно 
богати плодове – за огромната 
азиатска държава, а и за 
целия свят. И всички опити 
на „доброжелатели“ за 
оклеветяване или подценяване 
на този факт неминуемо са 
обречени на провал.

Петър Герасимов

Пекин – лидер  
в иновациите
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2Централна конференция 
за политическата и 
законодателната работа
На конференцията Чън Уънцин, 
член на Политбюро на ЦК 
на ККП и секретар на ЦК по 
политически и законодателни 
въпроси, прочете важни  
указания от генералния  
секретар Си Дзинпин. 

Цели и задачи на 
китайската дипломация 
за 2024 г.
Външният министър Уан И 
представи на симпозиум по 
въпросите на международното 
положение и външните  
отношения на Китай целите 
и задачите на китайската 
национална дипломация за 2024 г.

I I

Увеличава се интересът  
към китайската култура

Наука защитава  
паметници в Хайдиен10

Основните 
икономически посоки  
за предстоящата 
година

В очакване на Пролетния празник

4



2 днесКитай
19 – 25.1.2024

нОВини

Централна конференция 
за политическата и 
законодателна работа

Н
а 13 и 14 януари в 
Пекин се проведе 
Централна кон-
ференция за по-
литическата и за- 
конодателна ра-

бота. На нея Чън Уънцин, 
член на Политбюро на ЦК 
на ККП и секретар на Цен-
тралната комисия по по-
литически и законодател-
ни въпроси, прочете важни 
указания от генералния се-
кретар Си Дзинпин. 

В тях китайският лидер 
посочва, че Китайската ко-
мунистическа партия тряб-
ва запази ръководната си 
роля в политическите и за-
конодателни дейности, те да 
се провеждат добросъвестно 
и да бъдат силна гаранция 
за цялостния напредък по 
пътя към превръщането на 
Китай в силна държава и за 
националното възраждане. 

Необходимо е да бъде 
поставен акцент върху на-
предъка на модернизация-
та в китайски стил, под-
държането на национал-
ната сигурност, социална-
та стабилност, защитата 
и насърчаването на спра-
ведливостта в обществото, 

висококачественото разви-
тие и модернизирането на 
работата в сферата на поли-
тиката и законодателството. 

Всичко това оказва под-
крепа и служи на каузата на 
модернизацията в китайски 
стил, се казва още в указа-
нията на Си Дзинпин.

ентралният ко-
митет на Ки-
тайската кому-
нистическа пар-
тия и Държав-
ният съвет из-

дадоха насоки за цялост-
но насърчаване на страте-
гията „Красив Китай“. 

В тях се посочва, че тя 
трябва да заема „важно 
място в превръщането на 
Китай в силна държава и 
в процеса на постигане на 
национално възраждане“. 
До 2027 г. трябва да се ре-
ализира устойчиво намаля-
ване на общото изхвърляне 

на основни замърсители и 
подобряване качеството на 
околната среда. 

До 2035 г. трябва да бъ-
дат широко разработени 
екологичните методи на 
производство и да запо-
чне спада на въглеродни-
те емисии, а екологична-
та среда да се е подобри-
ла фундаментално. 

„Към средата на столе-
тието, екологичната ци-
вилизация в Китай тряб-
ва да се е подобрила ця-
лостно, а в ключови об-
ласти да бъде постигната 
дълбока декарбонизация. 

Цялостно насърчаване 
на стратегията 
„Красив Китай“

Ц

а 11 януари в 
Пекин членът на  
Политбюро на 
ЦК на ККП и 
външен минис-
тър на Китай 

Уан И и външният ми-
нистър на Белгия Хаджа 
Лабиб заедно откриха но-
вото посолство на Белгия 
в Китай.

От името на китайско-
то правителство Уан И 
честити откриването на 
посолството като посочи, 
че по китайската традиция 
новата къща носи надеж-
да. Той заяви, че белгий-
ското посолство в Китай 
ще продължи с ролята си 

за мост между двете стра-
ни и ще допринесе за ук-
репване на взаимното раз-
биране, разширяване на 
общуването и задълбоча-
ване на сътрудничество-
то между двете държави.

В приветствието си Ха-
джа Лабиб заяви, че от-
криването на новото по-
солство представлява ис-
креното желание на Бел-
гия за засилване на от-
ношенията с Китай. Бел-
гия ще използва възмож-
ността, предоставена й ка-
то ротационен председа-
тел на ЕС, за да засили 
сътрудничество с Китай 
в различни области.

Открито бе новото 
посолство на Белгия 
в Китай

Н

а 14 януари Уан 
И, член на По-
литбюро на ЦК 
на ККП и вън-
шен министър 
на Китай, заяви 

на съвместната пресконфе-
ренция с египетския вън-
шен министър Самех Шук-
ри, че изборите в Тайван са 
вътрешна работа на Китай. 

Независимо от резул-
татите, те няма да проме-
нят основния факт, че в 
света има само един Ки-
тай и Тайван е част от не-
то. Резултатите също ня-
ма да променят общия кон-
сенсус на международната 
общност, който се придър-
жа към принципа за „един 
Китай“.

а 15 януари Ми-
нистерството на 
промишленост- 
та и информа-
тизацията пред-
стави най-нови-

те данни за сектора на ко-
рабостроенето в Китай. 

Според тях Китай е на 
първо място в света по три 

Изборите в Тайван няма  
да променят консенсусът  
на международната общност

Китай – на първо място  
в корабостроенето  
за 14 поредни години

Уан И подчерта, че Тай-
ван никога не е бил дър-
жава, нито в миналото и 
никога няма да бъде в бъ-
деще! „Независимостта на 
Тайван“ никога не е била 
възможна в миналото и 

никога няма да бъде въз-
можна в бъдеще! Всеки 
един, който иска да пре-
следва „независимостта на 
Тайван“, е сепаратист и ще 
бъде жестоко наказан от 
историята и закона.

основни показателя за 14 
поредни години поред и е 
единствената страна, коя-
то е реализирала увеличе-
ние в сектора в тези три 
посоки.

През 2023 година кора-
бостроенето е завършило 
42,32 милиона тона произ-
водство, което е увеличение 

от 11,8% на годишна база. 
Новите поръки за секто-

ра са за 71,32 милиона тона 
– което е увеличение с 56,4 
процента на годишна база. 
До края на 2023 година по-
ръчките за бъдещ период са 
139,39 милиона тона, което е 
увеличение от 32,0 процен-
та на годишна база.

Н

Н
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第一观察丨2024年元首外交开局

新 华 社 北 京1月15日
电“2023年中国外汇市场
运行稳中向好、表现出较
强韧性。”国家外汇管理局
副局长、新闻发言人王春
英15日表示，人民币汇率
双向波动，2023年11月以
来企稳回升，在合理均衡
水平上保持基本稳定，汇
率预期总体平稳；国际收
支保持基本平衡，外汇储
备2023年全年稳定在3.1
万亿美元以上。

王春英是在当日就2023
年外汇收支形势回答记者
提问时作出上述表示的。

王春英介绍，2023年12
月，企业、个人等非银行部
门跨境收支顺差141亿美
元，四季度以来逐月改善态
势进一步巩固。12月结汇率
和购汇率均与2023年前11
个月的月均水平基本一致。

“货物贸易保持较高规
模资金净流入，近期外资
来华投资呈现积极向好态
势。”王春英说，2023年12

2023年中国外汇市场运行稳中向好

1月10日下午，习近平主
席在人民大会堂接待了
2024年首位对中国进行国
事访问的外国元首——马
尔代夫总统穆伊兹。中马
元首会谈前，习近平主席还
同芬兰总统尼尼斯托举行
了视频会晤。

2024年元首外交开局，
透露出哪些重要信息？

（一）
穆伊兹总统此访，是他

2023年11月就任以来的首
次国事访问。

“我非常荣幸携多位重
要内阁部长 对中国进行
首次国事访问”，穆伊兹
总统在会谈中表示。此访
的一项重要成果，是两国
元首共同宣布将中马关系
提升为全面战略合作伙
伴关系。

中马友好交往源远流
长，两国人民通过古代海
上丝绸之路建立友好联
系。2014年，习近平主席对
马尔代夫进行历史性国事
访问，双方一致同意建立
中马面向未来的全面友好
合作伙伴关系。

“新形势下，中马关系面
临承前启后、继往开来的
历史契机。”对于此次双边
关系定位提升，习近平主席
指出，这符合中马关系发
展需要和两国人民期待。

芬兰是最早同新中国建
交的西方国家之一，长期坚
持对华友好政策。“特别是
尼尼斯托总统一直积极致
力于推动芬兰对华务实合
作和各领域友好交往，我
对此表示赞赏。”习近平主
席说。

近年来，习近平主席同
尼尼斯托总统通过多种方

辽宁营口：百年大集里赏民俗
11月28日，一名手工艺人在红旗大集展示她制作的剪
纸抱枕。
当日是辽宁省营口市鲅鱼圈区红旗大集开集的日子，
多项特色民俗和非遗项目在这个有着300多年历史传
承的大集里展示。

式密切沟通。2017年习近
平主席访问芬兰期间，双方
共同宣布建立中芬面向未
来的新型合作伙伴关系。

“我对习近平主席两次访
问芬兰以及我访华的情景
记忆犹新，中国的历次交往
都给我留下了美好深刻的印
象。”尼尼斯托总统表示。

此次视频会晤中，两国
元首再次谈到“面向未来的
新型合作伙伴关系”。这一
定位充分体现出中芬关系
的前瞻性和引领性，也传递
出两国元首对中芬关系未
来的信心。

（二）
对于中国来说，马尔代

夫和芬兰，一个是亚洲友
邻，一个是欧洲远交。在发

展对华合作方面，两国都
走在区域国家前列。

原因是什么？习近平主
席深刻指出：

“中马建交52年来，两国
始终相互尊重、相互支持，
树立了大小国家平等相待、
守望相助、互利共赢的典
范。”“中芬关系始终保持良
好发展势头，根本原因是
双方秉持相互尊重、平等
相待、互利合作的原则。”

此次访华，穆伊兹总统
颇为感慨——

“中方为马经济社会发
展提供了大量宝贵帮助，马
中合作特别是共建‘一带一
路’，使马尔代夫人民受益
良多”；参访福建，“亲眼目
睹中国发展取得的巨大成

交政策和对欧政策。
2013年，在周边外交工

作座谈会上，习近平主席提
出亲诚惠容的周边外交理
念。这些年来，习近平主席
遍访几乎所有周边国家，推
动同周边国家命运共同体
建设。

此次同穆伊兹总统会
谈，习近平主席表示，中方
愿同马方一道，“共同致力
于打造中马命运共同体”，
双方要“共同努力推动构建
人类命运共同体”。

中国和欧洲虽然远隔万
里，但都生活在同一个时
间、同一个空间之内，生活
息息相关。

“当前动荡国际形势下，
中欧关系的战略意义和世
界影响更加凸显。”同尼尼
斯托总统视频会晤时，习近
平主席强调。

中欧全面战略伙伴关系
迈入第21个年头。过去一
年，习近平主席同法国、德
国等欧洲多国及欧盟机构
领导人多次深入沟通。在
同尼尼斯托总统的视频会
晤中，习近平主席强调：“中
方愿同包括芬兰在内的欧
洲国家坚持以战略视野和
长远眼光看待彼此，维护
好、发展好中欧关系，实现
共同发展。”

今日之中国，不仅是中
国之中国，而且是亚洲之
中国、世界之中国。两场会
晤，聚焦的都是共同利益，
擘画的都是共同未来。

大国之大，在于胸襟大、
格局大、担当大。习近平主
席开年两场外事活动，彰
显中国同世界各国合作共
赢、携手构建人类命运共
同体的博大胸襟。

就，亲身感受到习近平主
席的卓越领导力”；参观中
国共产党历史展览馆，“深
受启发、倍感鼓舞”……

习近平主席为中马合作
擘画蓝图——

“不断拓展各领域交流
合作”“尊重和支持马方探
索符合本国国情的发展道
路”“交流治国理政经验，加
强发展战略对接”“密切多
边沟通协作，维护真正的
多边主义和发展中国家共
同利益”……

从双边合作到多边协
调，从在发展道路上相互
支持到深化治国理政经验
交流，中马两国用事实证
明，彼此是真诚互信、互帮
互助的朋友，是携手发展、
共同繁荣的伙伴。

谈及中芬两国近年合
作，习近平主席指出，两国
在森林工业、农食产品、信
息通信、能源环保、科技教
育、冬季运动等领域合作
不断深化，给两国人民带
来实实在在的好处。

“中国的发展取得了非凡
成就，中国人民的生活水
平正在不断提高。”尼尼斯
托总统表示，芬方愿同中
方进一步挖掘潜力，加强互
利合作。

中马、中芬关系发展的
实践证明，历史文化不同、
社会制度不同，但完全可
以美美与共、合作共赢。相
互尊重、平等相待、互利共
赢才是正确的国与国交往
之道。

（三）
马尔代夫是亚洲大家庭

的一员，芬兰是欧盟重要
成员国。中国对马、对芬交
往，也折射出中国的周边外

月货物贸易项下跨境资金
净流入规模同比、环比分
别增长12%和37%。同时，
外资投资中国市场和配置
人民币资产意愿稳步提
升，11月净增持规模为历史
次高值，12月进一步净增持
245亿美元，继续处于近两
年高位；12月外商直接投
资资本金净流入明显增加，
净流入规模超百亿美元。

对于未来，王春英认为，
中国不断巩固和增强经济
回升向好态势，随着宏观
调控组合政策发力显效，
发展内生动力持续增强，
外汇市场稳定运行的内部
基础更加坚实。中国国际
收支结构稳健，外汇市场
韧性增强，参与主体更趋
成熟，可以更好抵御和应
对外部冲击风险
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И
през новата годи-
на водеща роля 
ще има дипло-
мацията на дър-
жавните глави, 
като Китай ще 

положи всички усилия, за 
да гарантира успеха на съ-
бития като Форума за ки-
тайско-африканско сътруд-
ничество, Азиатския фо-
рум „Боао“, Международ-
ното изложение за внос в 
Китай и Форум за глобални 
действия за споделено раз-
витие, посочи Уан И.

Китай твърдо ще защи-
тава своя суверенитет, си-
гурност и интереси на раз-
витието и ще се стреми 
към формиране на благо-
приятна външна среда за 
изграждане на нов модел 
на висококачествено разви-
тие, каза министърът, до-
бавяйки, че страната ще 
продължи да изпълнява 
своите отговорности по 
основните въпроси, зася-
гащи единството, сътруд-
ничество и законните пра-
ва на развиващите се дър-
жави и по тези, засягащи 
бъдещето и съдбата на чо-
вечеството и посоката на 
световното развитие.

Китай ще остане анга-
жиран с отвореността и 
приобщаването и ще ук-
репи и разшири мрежата 
от глобални партньорства. 
Страната ще работи за реа-
лизиране на консенсуса, по-
стигнат от Си Дзинпин и 
Джо Байдън в Сан Франци-
ско, както и ще задълбочи 

Цели и задачи на китайската 
дипломация за 2024 г.

Външният министър Уан И представи на симпозиум по въпросите на международното положение и външните 
отношения на Китай целите и задачите на китайската национална дипломация за 2024 г., като подчерта, че Китай 

ще бъде „уверен и самостоятелен и ще изпълнява задълженията си като отговорна голяма държава“

взаимното стратегическото 
доверие и взаимноизгодно-
то сътрудничество с Русия, 
за да консолидира тяхно-
то цялостно стратегическо. 
Страната също така ще за-
сили обмена на високо ниво 
и стратегическата комуни-
кация с Европейския съюз, 
за да повиши стабилността 
на техните отношения. 

Китай ще се стреми към 
засилване на приятелството, 
взаимното доверие и сбли-
жаването на интересите със 
своите съседи, ще работи с 
други развиващи се стра-
ни и БРИКС, за да насър-
чи изграждането на нов тип 

за глобална сигурност, ще 
поддържа справедливост-
та, ще насърчава активно 
мирни преговори, ще взе-
ме конструктивно участие в 
разрешаването на палестин-
ско-израелския конфликт, 
кризата в Украйна и други 
глобални и регионални го-
рещи проблеми.

Китай ще продължи да 
се стреми към взаимноиз-
годно сътрудничество и ак-
тивно да насърчава приоб-
щаващата икономическа 
глобализация, която е от 
полза за всички, ще се про-
тивопоставя на всички фор-
ми на едностранност, про-
текционизъм и антиглоба-
лизация, ще продължи да 
насърчава либерализация-
та и улесняването на тър-
говията и инвестициите, и 
ще се стреми да допринесе 
за разрешаването на струк-
турните проблеми, възпре-
пятстващи стабилното раз-
витие на световната иконо-
мика и нормалното функ-
циониране на глобалните 
индустриални вериги и ве-
риги за доставки.

Китай също така ще ра-
боти за реализиране на до-
говореностите от Третия 
форум за международно съ-
трудничество „Един пояс, 
един път“, ще повиши ка-
чеството и ще разшири об-
ластите на сътрудничество 
в рамките на инициатива-
та и ще продължи да пре-
доставя нови възможности 
за света чрез своето разви-
тие, подчерта Уан И.

актуалнО

международни отношения, 
посочи Уан И.

Китай също така ще 
прилага активно Глобал-
ната цивилизационна ини-
циатива, ще насърчава об-
щите ценности на човечест-
вото, обмена и взаимното 
учене между цивилизации-
те, взаимното разбирател-
ство и приятелството меж-
ду хората от всички страни.

Уан И подчерта, че Ки-
тай ще подкрепя неизмен-
но честността и справедли-
востта, ще се застъпва за 
изграждането на равнопос-
тавен и подреден многопо-
люсен свят, ще практикува 

истински мултилатерали-
зъм, ще насърчава демокра-
тизирането на международ-
ните отношения и ще под-
държа равенството на всич-
ки страни.

Призовавайки всички 
държави да отстояват за-
едно целите и принципите 
от Устава на ООН, да за-
щитават общопризнатите 
основни норми, управлява-
щи международните отно-
шения, и да участват в ре-
формирането и изграждане-
то на системата за глобално 
управление, Уан И каза, че 
Китай ще работи за реали-
зирането на Инициативата 

К
итай ще санк-
ционира пет ком-
пании от отбра-
нителната про-
мишленост на 
САЩ, след обя-

вената наскоро нова продаж-
ба на въоръжение за Тайван 
и санкционирането на ки-
тайски фирми и физически 
лица под различни предло-
зи, съобщи вчера говори-
тел на министерството на 
външните работи на Китай.

„Продажбите на оръ-
жия за Тайван са в гру-
бо нарушение на принци-
па за „един Китай“ и три-
те китайско-американски 
съвместните комюникета, 
особено това от 17 август 
1982 г., а незаконните едно- 

странни санкции, наложе-
ни от Съединените щати на 
китайски компании и фи-
зически лица под различ-
ни фалшиви предлози, на-
кърняват сериозно сувере-
нитета и интересите на си-
гурността на Китай. 

Продажбите на оръжия 
от САЩ и незаконните ед-
ностранни санкции подко-
пават също така мира и 
стабилността в Тайванския 
проток и нарушават леги-
тимните и законни права и 
интереси на китайски ком-
пании и лица. Китай осъж-
да остро и се противопоста-
вя твърдо на това и е отпра-
вил официален протест към 
Съединените щати“, посо-
чи говорителят.

Санкционираните ком-
пании са BAE Systems 
Land and Armament, Alliant 
Techsystems Operation, Aero- 
Vironment , ViaSat и Data Link  
Solutions. Тяхното движимо 
и недвижимо имущество в 
Китай ще бъде замразено, а 
на китайски организации и 
физически лица се забраня-
ва да извършват транзакции 
и да си сътрудничат с тях.

„Бих искал да подчертая, 
че китайското правител-
ство остава непоколебимо 
в своята решимост да защи-
ти националния суверени-
тет, сигурност и територи-
ална цялост, както и закон-
ните права и интереси на 
китайски компании и граж-
дани“, каза говорителят.

„Китай настоява Съе-
динените американски ща-
ти да спазват принципа за 
„един Китай“ и трите съв-
местни комюникета, да за-
читат международното пра-
во и основните норми, упра-
вляващи международните 

отношения, да спрат да въ-
оръжават Тайван и атаку-
ват Китай с незаконни ед-
ностранни санкции“, посо-
чи той, добавяйки, че „в 
противен случай ще има 
силен и решителен отго-
вор от Китай“.

Китай санкционира пет американски компании, 
продаващи оръжия на Тайван
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Китайската търговска 
ракета носител 
„Гравити-1“ успешно 
литна в Космоса

„Интелигентността“ оформя бъдещето  
на индустриалното производство

К

П

итай успешно изстреля 
ракетата носител „Гра-
вити-1“ (YL-1) в Космоса 
от водите близо до край-
брежния град Хайян,  
провинция Шандун, съ-

общи агенция Синхуа. Ракетата но-
сител стартира достави 3 спътни-
ка в планирана орбита. Настояща-
та военноморска мисия беше из-
вършена от космодрума Тайюен.

Ракетата, разработена от ки-
тайската търговска космическа 
компания OrienSpace, е най-голяма-
та в света ракета-носител на твърдо 
гориво и първата комерсиална ра-
кета в Китай, оборудвана с външ-
ни ускорители. Това развитие уве-
личи възможностите на Китай за 
диверсифицирани и широкомащаб-
ни изстрелвания на сателити със 
средна и ниска орбита, а също та-
ка разшири портфолиото от раке-
ти носители на страната.

Височината на средната раке- 

роизвеждащите се над 
600 фунийки за сладо-
лед на минута може би е 
най-бързата подобна ско-
рост за такова производ-
ство. Това е възможно 

в базата за производство на хра-
ни на корпорацията „Униливър“ в 
Тайцан в провинция Дзянсу, съоб-
щи агенция Синхуа. Това обаче е 
само един пример, тъй като неза-
висимо дали става дума за чаша 
кафе или смартфон, всичко може 
да бъде направено „интелигентно“. 
Интелигентното производство ве-
че се е превърнало в основната на-
сока за трансформацията на про-
изводството в Китай и дори в го-
ляма част от света. То носи нови 
възможности, но и предизвикател-
ства за индустриалното развитие.

По време на Световната конфе-
ренция за интелигентното произ-
водство в Нанкин миналата година, 
участниците пристигнаха в града с 
високоскоростен влак, без да забе-
лежат, че той е оборудван с хиля-
ди сензори, които предават данни 
за работата му във фонов режим, 
а „интелигентният мозък“ анали-
зира състоянието му в реално вре-
ме, за да гарантира безопасната му 
и надеждна експлоатация. 

Интелигентността може да бъ-
де както видима, така и незабеле-
жима. По време на конференция-
та в Тайцин Международният али-
анс за интелигентно производство и 
Асоциацията за интелигентно про-
изводство към Китайската асоци-
ация за наука и технологии съв-
местно представиха заедно Топ 10 
на най-добрите научни и техноло-
гични постижения в областта на 

та носител е 30 метра, а нейни-
те основни степени и ускорители 
са с диаметър 2,65 метра, обясни 
главният конструктор на ракетата 
Бу Сянуей.

С тегло при излитане от около 
400 тона и тяга при излитане от 
600 тона, ракетата е в състояние 
да достави около 6,5 тона полезен 
товар в ниска околоземна орбита и 
4,2 тона в слънчево-синхронна ор-
бита на височина 500 километра.

С най-мощния капацитет на по-
лезен товар сред комерсиалните ра-
кети на Китай, „Гравити-1“ може 
да пренесе 30 малки 100-килогра-
мови сателита в Космоса с едно 
изстрелване и да изпълнява мисии 
за изстрелване на сателитни мре-
жи в средна и ниска орбита, как-
то и полезни товари в средния и 
голям Космос .

„Гравити-1“ има 9-метров обте- 
кател, който е най-големият обте-
кател от всички други комерсиал- 

интелигентното производство в све-
та за 2022 г. В класацията присъст-
ва първият цифровизиран завод на 
„Сименс“, намиращ се в град Нан-
кин. След като започна да работи, 
производственият му капацитет ще 
бъде почти 2 пъти повече от този 
на традиционна фабрика, а време-
то за пускане на продуктите ще бъ-
де съкратено с близо 20%.

Интелигентен робот за инвен-
таризация на материалите, разра-
ботен от Нанкинския университет, 
също бе избран като едно от Топ 
10 на най-добрите научни и тех-
нологични постижения. Той може 
бързо да идентифицира книги, по-
ставени на грешни места, може да 
идентифицира над 20 000 книги на 
час чрез радиочестотна технология, 
така че читателите да ги намерят 
лесно в библиотеката. 

На конференцията често бе спо- 

менаван терминът „водеща фабри-
ка“. Броят на тези китайски фабри-
ки, изградени на най-високо ниво 
на интелигентност и цифровизация, 
представлява близо 40% от всички 
подобни в светове мащаб.

Една от провинциите, която въ-
вежда най-активно интелигентно 
производство и осъществява ди-
гитална трансформация, е Дзянсу. 
Към момента в нея този процес 
върви в 30 хиляди мащабни про-
мишлени предприятия и засега ед-
на трета от тях са го приключили. 
Благодарение на целевата финан-
сова подкрепа от властите, тран-
сформацията на всички над 50 хи-
ляди предприятия в провинцията 
трябва да приключи в рамките на 
три години.

Благодарение на новите техно- 
логии „мълчаливото“ оборудване 
започва да „комуникира“. Автоно- 

ни ракети в Китай до момента. 
Диаметърът на обтекателя е 

4,2 метра, точно като този на ра-
кетата-носител „Чанджън-7“ (Long 
March-7), предназначена да доста-
вя товари до китайската космиче-
ска станция. Благодарение на па-
раметрите си, той може да побере 
по-голям брой сателити.

По време на трите години на 
разработка изследователският  
екип преодоля редица технически 
предизвикателства, сподели изпъл-
нителният директор на Orienspace 
Яо Сон. Той даде за пример, че 
връзката между ракетните ускори-
тели и основната им степен тряб-
ва да бъде само с размер на лист 

хартия А4. В същото време еки-
път успява да го развие по такъв 
начин, че да може да издържи тя-
га, достигаща 200 тона.

Пускането на „Гравити-1“ бе-
лежи значителен напредък в са-
мостоятелните независими ино-
вации на Китай за разработване 
на комерсиални ракети носители. 
Благодарение на неуморните уси-
лия на страната в тази област са 
постигнати ползотворни резултати. 
По-специално, успешно беше из-
стреляна ракетата носител „Джу-
цюе-2“ с кислородно-метанов дви-
гател, както бе успешно и изстрел-
ването на ракетата-носител „Ли- 
дзиен-1“ с 26 спътника на борда.

мната интелигентна фабрика на 
„Хуауей“ може да произвежда един 
мобилен телефон за 27 секунди чрез 
„мрежа“, която дава възможност 
за оперативната съвместимост на 
данните на различното оборудва-
не, необходимо в производствения 
процес. Ху Къуън, вицепрезидент 
на компанията, казва, че произ-
водството ще има по-доброто бъ-
деще, само ако машините могат 
да „комуникират“ с други маши-
ни и с хората.

На конференция бе представен 
доклад „Десет проблема, огранича-
ващи развитието на интелигентно-
то производство в Китай“. Сред ос-
новните са инфраструктурни про-
блеми на изцяло свързаните фабри-
ки с 5G мрежата, произтичащи от 
множеството източници на хетеро-
генни данни, които движат интели-
гентното производство в неговата 
пълнота, затруднения при широко-
мащабното приложение на роботи 
в промишлеността, както и недос-
тига на системни инженери за ин-
телигентното производство.

На конференцията бе представе-
на за първи път платформа с ресур-
си и услуги за интелигентно про-
изводство, в която е събрана ин-
формация за около 2000 държав-
ни проекта, 13 000 конкретни мер-
ки и политики, стотина специали-
сти в сферата и хиляда национал-
ни стандарта, свързани с интели-
гентното производство. Експерти 
смятат, че тази отворена платфор-
ма ще допринесе за развитието на 
интелигентното производство на 
само в Китай но и в целия свят. 
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З

итайската асоци-
ация на автомо-
билните произ-
водители пред-
стави последни-
те официални 

данни от сектора. Те по-
казват, че през 2023 г. бро-
ят на произведените и бро-
ят на продадените автомо-
били надхвърля 30 милиона 
превозни средства. 

Това поставя страната 
на първо място в света по 
двата показателя за 15-а го-
дина подред. Миналата го-
дина Китай е изнесъл 4,91 
милиона автомобила, сред 
които 1,2 милиона са елек-
трически. Понастоящем 

китайските автомобили се 
продават в повече от 200 
държави и района в света.

Японска медия съобщи, 
че Китай вече е надминал 
Япония и към момента е 
най-голямата държава по 
износ на автомобили. „Рой-
терс“ счита, че това е ва-
жна стъпка за превръщане 
на Китай от голяма в сил-
на държава за производство 
на автомобили, символи-
зирайки важната промяна 
на глобалната автомобил-
на индустрия.

Ло Хао, представител 
на китайския автомоби-
лен производител BYD, 
коментира, че компанията 

притежава ключови техно-
логии в цялостната индус-
триална верига за производ-
ство на електрически ав-
томобили. Общите инвес-
тиции на BYD за научно-
изследователска и развой-
на дейност вече надхвър-
лиха 100 милиарда юана. 
Към момента електриче-
ските автомобили на ком-
панията се продават в 59 
страни и региона по све-
та. Миналата година тя ста-
на шампион по продажби 
на електрически автомоби-
ли в Тайланд и Бразилия. 
В коментар на „Ню Йорк 
таймс“ се посочва, че пре-
връщането в най-голямата 

държава за изнасяне на ав-
томобили доказва мощта и 
качеството на китайското 
машиностроене.

По последни прогнози 
на UBS Group, през 2024 г. 
китайските автомобилни 
производители ще изнесат 
5 милиона коли в чужбина, 
като по-голямата част ще 
отидат в пазарите на Юго-
източна Азия. Това ще ук-
репи статута на Китай ка-
то най-голямата икономи-
ческа сила в сферата на из-
нос на автомобили, дока-
то в същото време ще съз-
даде повече възможности 
и за останалите държави 
в света.

аконът за стра-
тегическата кон- 
куренция на Съе- 
динените амери-
кански щати, одо-
брен от Комисия-

та по външни работи на Се-
ната през 2021 г., позволя-
ва на американското пра-
вителство в продължение 
на пет последователни го-
дини да отпуска средства 
за обучение на журнали-
сти в световен мащаб, кои-
то да създават дезинформа-
ция срещу Китай. 

Това заяви Ян Оберг, не-
зависим изследовател от Ев-
ропа и основател на Транс-
националната фондация за 
изследване на мира и бъ-
дещето. В този закон също 
така близо 20 пъти се спо- 

менава Синдзян и се пред-
вижда Вашингтон да се 
меси във вътрешните ра-
боти на Китай чрез въпро-
си, свързани с този автоно-
мен регион. 

През последните годи-
ни САЩ възприемат Ки-
тай като своя най-голям 
стратегически конкурент 
и започнаха мащабна кам-
пания за ограничаване и 
сдържане на развитието му, 
атакувайки го по теми като 
инициативата „Един пояс, 
един път“, икономически 
въпроси и Синдзян.

Разчитайки на домини-
ращото си положение в све-
та, САЩ също така копи-
рат своя модел на дезинфор-
мация навсякъде. Агенции-
те на американското пра- 

вителство, разположени 
в различни страни, рабо-
тят със своите съюзници 
за обучаването на местни 
журналисти да пишат ре-
портажи, с които дискреди-
тират китайските проекти 
и компании. Всеки от жур-
налистите, ако публикува 
негативна новина, свърза-
на с Китай, може да полу-
чи по 1000 долара от аме-
рикански агенти.

През 2021 година гер-
манският писател Ми- 
хаел Людерс посочи в своя-
та книга „Фалшивата свята 
Америка“, че американско-
то правителство е изклю-
чително способно в това 
да разменя местата на до-
бро и зло и да заблуждава 
общественото мнение чрез 

изопачаване на фактите. 
Той се надява чрез кни-

гата си да напомни на хо-
рата да мислят независимо 
и да не се оставят да бъ-
дат подвеждани от медий-
ни внушения, манипулира-
ни от Вашингтон. За това 
също призовава и Чандран 
Наир, основател на Инсти-
тута за изследване на гло-
бално бъдеще. 

„Ние се нуждаем от по-
вече незападни източници 
на информация, така че чи-
тателите да могат да научат 
повече за глобалните про-
блеми и да не се превърнат 
в жертва на войната на За-
пада за общественото мне-
ние“, казва той.

Броят на произведените и продадените 
автомобили надхвърля 30 милиона

Американското правителство е способно  
да заблуждава общественото мнение  
чрез изопачаване на фактите

По последни 
прогнози на UBS 
Group, през 2024 г.  
китайските 
автомобилни 
производители ще 
изнесат 5 милиона 
коли в чужбина

Американското 
правителство в 
продължение на 
пет години да 
отпуска средства 
за обучение на 
журналисти в 
световен мащаб, 
които да създават 
дезинформация 
срещу Китай

Н
еотдавна произ-
веденият в Ки-
тай круизен ко-
раб Adora Magic 
City отпътува от 
Шанхай на свое-

то първо търговско плаване. 
Корабът е резултат от об-

що осемгодишни усилия за 
сдобиване с ключови техно-
логии, петгодишно проек- 
тиране, и бе определен от 
чужди медии важно ка-
то събитие в историята на 
китайското корабострое-
не. Той демонстрира ино-
вативността, жизнеността 
за развитие и креативност-
та на Китай, както посочи 

и председателя Си Дзинпин 
в новогодишното си при-
ветствие.

През изминалата година 
Китай приключи успешно 
продължилите три години 
усилия за справяне с епиде-
мията от COVID-19 и ико-
номиката започна да се въз-
становява. Въпреки множе-
ство трудности, предизвика-
ни от утежнената световна 
обстановка, всеки китаец 
полага усилия и допринася 
за икономическото възста-
новяване. За поредни 20 го-
дини страната отчита добра 
реколта от зърнени храни. 
Околната среда продължава 

да се подобрява. Икономи-
ческата активност се уве-
личава. 

В световен план през из-
миналата година липсваше 
движеща сила за ръст на 
световната икономика. Про-
доволствената, енергийната 
криза и инфлацията оказват 
голям натиск върху хората 
в множество страни. През 
три тримесечия на 2023 г. 
китайската икономика от-
чита 5,2-процентов растеж 
на годишна база. 

Страната остава най-го-
лемия двигател на светов-
ната икономика. Китай съз-
даде набор от платформи, 

включително Кантонския 
панаир, международните 
изложения за търговията с 
услуги, за внос и други, кои-
то създават възможности за 
реализиране на общи ползи. 

Освен нормален живот, 
хората по света се надяват 
и на по-справедливо гло-
бално управление – нещо, 
което намира отражение в 
китайската идея за изграж-
дане на общност на споде-
лена съдба. През 2024 г. Ки-
тай е готов заедно с оста-
налите страни да се спра-
вя с предизвикателствата 
и работи за споделен прос-
перитет.

Китай се стреми към по-добър живот 
за всички по света

През три 
тримесечия на 
2023 г. китайската 
икономика 
достигна 
5,2-процентов 
растеж на 
годишна база 
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Китайските министерства коментираха 
основните икономически посоки  
за предстоящата година

Германската компания 
“Мубеа” ще строи кампус  
за електромобили в Тайцан

В края на 2023 г. и началото на 2024 г. много министерства и държавни комисии 
в Китай дадоха подробни детайлни изявления, с които поясняват политическите 
сигнали относно икономическото състояние на страната и ключовите насоки за 
2024 г. Министърът на финансите Лан Фоан изрази увереност, че в очакване на 
новата година китайската икономика ще срещне повече възможности, отколкото 
предизвикателства, а благоприятните условия ще надделеят и ще донесат 
множество положителни резултати.

К

Г

ато цяло основи- 
те на устойчи-
востта в иконо-
миката, както и 
големият потен-
циал и жизне-

ността на Китай не са се 
променили. Страната все 
още държи много пазарни 
предимства, институцио-
налната структура се отва-
ря все повече, поддържай-
ки активно икономически-
те дейности, а индустриал-
ната система и човешките 
ресурси продължават да се 
консолидират, осигурявайки 
солидна подкрепа за висо-
кокачествено развитие.

От гледна точка на стра-
тегическите възможности, 
дълбоките промени във въ-
трешната и международна-
та среда доведоха до редица 
нови възможности. Концеп-
цията за „общност на споде-
лена съдба“ става все по-по-
пулярна, а международният 
ред на силите става по-ба-
лансиран. Новият кръг от 
научната и технологична ре-
волюция, както и индуст- 
риалната трансформация, 
се развиват в дълбочина. От 
гледна точка на поддържа-
щите условия икономиката 
на Китай е силно устойчи-
ва, има голям потенциал и 
е пълна с жизненост. Спо-
ред прогнози на експерти, 
има добра опорна основа и 
много благоприятни усло-
вия за насърчаване на висо-
кокачествено икономическо 
развитие. Има и силни по-
литически гаранции, инсти-
туционалните предимства 

ерманският доставчик на 
авточасти „Мубеа“ подпи-
са в четвъртък споразуме-
ние с град Тайцан в про-
винция Дзянсу, предвиж-
дащо инвестиция от 100 

милиона долара за изграждане на 
кампус за електромобили.

Новият проект ще е върху площ 
от около 4 хектара и се очаква да 
генерира годишна производствена 
стойност от 1 милиард юана (141 
милиона долара).

Създаденият в Тайцан през 2004  
година клон на компанията – Mubea 
Automotive Components (Taicang) Co., 
Ltd., в момента има три фабрики, 
отчитащи обща стойност на про-
дукцията от 2,45 милиарда юана 
през 2023 г.

„Тайцан е град, който разпола- 
га с добра среда за компании с 
чужди инвестиции. През годините 
имаме много добро развитие тук 
с подкрепата на властите“, каза 
Йорг Брехт, управляващ директор 

са все по-очевидни, а ма-
териалното състояние пре-
доставя сериозна основа за 
продължаващо устойчиво 
развитие. Китайското пра-
вителство има способнос-
тта, условията и увереност-
та да продължи да насър-
чава непрекъснатото подо-
бряване на икономическа-
та структура, непрекъснато-
то увеличаване на импулса 
на растеж и непрекъснато-
то подобряване на импул-
са на развитие.

Министърът на търго-
вията Уан Уънтао заяви, 
че за да се разбере изчер-
пателно и точно ситуаци-
ята, пред която е изправе-
но развитието на външната 

търговия, „трябва не само 
да видим рискове и предиз-
викателства като бавното 
външно търсене, но и да ос-
ъзнаем, че основите на дъл-
госрочния икономически 
растеж на Китай не са се 
променили. Страната все 
още е със силен производ-
ствен капацитет, широко 
пространство за иновации 
и всеобхватни предимства. 
Свръхмащабните пазари и 
подобрената инфраструкту-
ра осигуряват силна подкре-
па за развитието на външ-
ната търговия.“

През 2023 г. Китай при-
ложи серия от преферен-
циални политики за данъ-
ци и такси, което доведе до 

големи суми реални финан-
си, които се вливат в джобо-
вете на предприятията и хо-
рата. Тази година фискална-
та политика ще бъде по-пре-
цизна и целенасочена, кое-
то ще помогне на икономи-
ката да се възстанови и да 
продължи да расте.

заседанието стана ясно, че 
трябва да се положат по-
вече усилия за стимулира-
не на частните инвестиции, 
да се създаде механизъм за 
нормализиране на проекти 
в ключови индустрии, да се 
насърчава прилагането на 
нов механизъм за сътруд-
ничество между правител-
ството и социалния капи-
тал и да се насърчават по-
вече частни инвестиции да 
участват в изграждане на 
големи национални инже-
нерни проекти.

В момента мащабът на 
потреблението в Китай не-
прекъснато се разширява, а 
освен това и темпът на рас-
теж постепенно се ускоря-
ва. Официалните данни по-
казват, че общите продажби 
на дребно на потребителски 
стоки през ноември 2023 г. 
са се увеличили с 10,1% на 
годишна база, като темпът 
на растеж е с 2,5 процент-
ни пункта по-бърз от този 
през октомври. Тази годи-
на благосъстоянието на по-
треблението се превърна в 
основен акцент в икономи-
ческата работа на много ми-
нистерства и комисии.

Джао Пин, директор на 
изследователския институт 
към Китайския комитет за 
промотиране на междуна-
родната търговия, коменти-
ра, че през 2024 г. потенци-
алът за растеж на потреб-
лението в Китай ще бъде 
по-цялостно разгърнат, ма-
щабът на потреблението ще 
бъде стабилен и ще се подо-
брява и то ще бъде консо-
лидирано като основна дви-
жеща сила в националната 
икономика. От една стра-
на потреблението на стоки 
ще продължи да се възста-
новява, като освен това по-
треблението на услуги съ-
що ще запази висок темп 
на растеж.

Лан Фоан коментира, че 
според Централното заседа-
ние по икономическите въ-
проси на ЦК на ККП, кое-
то се проведе в края на ми-
налата година, проактивна-
та фискална политика ще 
бъде подходящо засилена, 
ще се подобри качеството 
и ефективността, ще се под-
държа подходящ интензитет 
на разходите, ще се подобри 
точността и уместността на 
политиките и ще се насър-
чава легализацията, науч-
ността и стандартизацията 
на фискалното управление.

Частните инвестиции ви-
наги са били разглеждани 
като „барометър“ на иконо-
мическата жизненост. На 

на „Мубеа Китай“, при подписва-
нето на споразумението.

Тайцан, наричан в Китай „Мал-
ката Германия“, е град, в който 
има клонове на над 500 германски 

компании с инвестиции на стой-
ност над 6 милиарда долара. Са-
мо през миналата година в него са 
открили клонове над 30 германски 
компании.
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Икономическият гигант Гуандун
Провинцията с най-голям БВП в континентален Китай от 1989 г. насам

Гуандун е крайбрежна провинция в Южен 
Китай, разположена на северния бряг 
на Южнокитайско море. Столица на 
провинцията е град Гуанджоу, известен също 
и като Кантон. Гуандун е най-населената 
провинция – по данни от 2021 година там 
живеят 126,84 милиона души, разпръснати на 
територия от 179,800 кв. км.
Тази година Гуандун отново е с най-голямата 
провинциална икономика в Китай, с БВП от 
над 3 милиарда юана, които съставляват 
цели 10,6 % от общия БВП на страната.

ровинцията има 
разнообразни от-
расли в иконо- 
миката и е изве- 
стна като начал- 
ната точка на 

„Морския път на коприна-
та на Древен Китай“. Тя е 
дом на производствените 
съоръжения и офисите на 
широк набор от китайски 
и чуждестранни корпора-
ции. Гуандун също е дома-
кин на най-големия пана-
ир за внос и износ в Китай 
– Canton Fair, който се про-
вежда в столицата на про-
винцията. Тук се намира 
и икономическата „Делта 
на Перлената река“ – ме-
гаполис и център за високи 

технологии, производство 
и външна търговия. В тази 
зона са разположени два от 
четирите най-добре развити 
китайски града – Гуанджоу 
и Шънджън. Тези два гра-
да са едни от най-населе-
ните мегаполиси в света и 
са водещи финансови цен-
трове в Азиатско-тихооке-
анския регион.

Гуандун също е и една 
от водещите провинции в 
Китай в сферата на обра-
зованието и изследвания-
та. Тя е дом на над 160 уни-
верситета, като се нареж-
да на второ място сред ки-
тайските провинции след 
Дзянсу. През миналата го-
дина Гуанджоу и Шънджън 

се наредиха в класациите за 
най-добри градове в света.

Гуанджоу 
е столицата и най-големият 
град на провинцията. Раз-
положен на Перлената река 
на около 120 км север-севе-
розападно от Хонконг и 145 
км северно от Макао, гра-
дът има история от над 2200 
години и е бил основна точ-
ка на Пътя на коприната. 

Гуанджоу е един от трите 
най-големи града в Китай. 
Поради голямото градско 
население и големия обем 
на пристанищния трафик, 
той е класифициран като го-
лям пристанищен мегаград 
– най-големия тип приста-
нищен град в света. 

Градът се намира в сър-
цето на района на Големия 
залив (Гуангдун – Хонконг 
– Макао), най-гъстонасе- 

лената зона в света, която 
със съседните градове фор-
мира най-голямата град-
ска агломерация на Земята 
с приблизително 65 594 622  
жители. 

Административно гра-
дът има статут на подпро-
винция  и е един от девет-
те национални централни 
града на Китай. Гуанджоу 
е най-известен със своя го-
дишен Кантонски панаир 

П

Мостът Хайсин и кулата Кантон в Гуанджоу

Гуанджоу, столицата  
на провинция  Гуандун
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– най-стария и най-голям 
търговски панаир в Китай. 

Шънджън 
е град и специална иконо-
мическа зона на устието на 
Перлената река на централ-
ния бряг на провинция Гу-
андун, граничеща с Хон-
конг на юг, Донгуан на се-
вер и Хуейджоу на северо-
изток. С население от 17,56 
милиона през 2020 г. Шън-
джън е третият по населе-
ние град в Китай след Шан-
хай и Пекин. Шънджън е 
глобален център в техноло-
гиите, производството, биз-
неса и икономиката, финан-
сите, туризма и транспорта, 
а пристанището на Шън-
джън е четвъртото най-на-
товарено контейнерно прис-
танище в света. 

Има доказателства, че 
територията по делтата на 
Перлената река в провин-
ция Гуандун 

е била населена още  
през неолитната епоха. 

Тя става част от Поднебес-
ната още по време на ди-
настията обединителка – 
Цин (221 – 206 г. пр. н. е.)  

и оттогава е неразделна част 
от Китай. След 16-и век Гу-
андун установява широки 
връзки с останалия свят. 

Европейските търговци, 
идващи на север през Ма-
лакския проток и Южноки-
тайско море, особено пор-
тугалските и британските, 
търгуват широко през Гу-
анджоу. 

Макао, намиращо се на 
южния бряг на Гуандун, е 
първото европейско сели-
ще в Китай. Търговията с 
опиум през Гуанджоу е и 
една от причините за Опи- 
умните войни, откривайки 
ера на чуждестранно на-
шествие в Китай.

През 1850 година в Гу-
андун избухва и първото 
тайпинско въстание на ет-
носа хакка. Поради прекия 
контакт със Запада Гуан-
дун става сърцето на ан-
тиманджурска и антиим-
периалистическа дейност. 
Общопризнатият основа-
тел на съвременен Китай 
Сун Ятсен също е родом 
от Гуандун.

По време на Реформа-
та за отваряне на Китай 
Гуандун е избран от цен-
тралното правителство да 

се превърне в район, „ед-
на стъпка по-напред“ от 
останалата част на стра-
ната и повечето градове в 
Гуандун преминават към 
либерализация на иконо-
миката. Това води до из-
ключително рязък иконо-
мически растеж.

Това е най-богатата про-
винция в региона на Южен 
Централен Китай и седма-
та най-богата сред всички 
провинции по БВП на гла-
ва от населението. 

Гуандун е най-голямата 
провинция по БВП от 1989 г.  
насам в континентален Ки-
тай, като нейният БВП над-
вишава този на Австралия 
(1,70 трилиона долара) и 
Южна Корея (1,67 трилио- 

на долара), съответно 12-а 
и 13-а по големина иконо-
мика в света. 

Сега провинцията е ед-
на от най-богатите в наци-
ята, с най-много милиарде-
ри в континентален Китай 
и с най-високия БВП сред 
всички провинции. В про-
винцията има повече от 20 
зони за икономическо и тех-
нологично развитие. 

Провинцията се отличава 
и с така обичаната кантон-
ска кухня, откъдето произ-
лизат любимите на много  
хора хапки в сладко-кисел 
сос. Друг символ на култу-
рата в този район е кантон-
ската опера. 

Глобалният геопарк на ЮНЕСКО Дансяшан

Шънджън

Село на етноса хакка

Музеят на морските битки в Хумън

Мостът между Шънджън и Джоншан

Операта в Гуанджоу



10 днесКитай
19 – 25.1.2024

Приятели

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Проф. Галин ЦОКОВ, министър на 
образованието и науката  
в България, подчертава  
в специално интервю за КМГ,  
че около 3000 български 
ученици изучават китайски език 
в различни форми, а часове по 
китайски език и култура се водят 
в 50 образователни институции 
в 14 града на България. Той е 
категоричен, че в епохата на 
дигиталната трансформация 
образованието и обучението имат 
важната роля да подготвят всички 
млади хора за работа  
в нова среда и пазара на труда  
на бъдещето.

Увеличава се интересът към китайската 
култура, език и върхови постижения  
в науката и индустрията

– Г-н министър, как оценявате 
досегашните връзки между Бълга-
рия и Китай в областта на науката 
и образованието?

– Мисля, че имаме едни много 
добри и пълноценни отношения, но 
разбира се, винаги можем да набе-
лязваме и да търсим възможности 
за тяхното надграждане и обогатя-
ване с още конкретни инициативи. 
Важно е да отбележим, че нашето 
сътрудничество има 74-годишна ис-
тория, наситена с множеството ус-
тановени директни контакти между 
висши училища от двете страни и от 
значителния брой китайски учители 
доброволци, които преподават в бъл-
гарските средни училища. Има сери-
озен интерес на български кандидати 
за обучение в Китай, както и на ки-
тайски студенти за обучение в бъл-
гарски университети. По този начин 
се изпълнява пълноценно Споразу-
мението за сътрудничество в област- 
та на образованието между МОН и 
Министерството на образованието 
на КНР за периода 2020 – 2023 г.  
През следващата година предстои 
подписване на ново Споразумение за 
следващия период (2024 – 2027), и та-
ка се надявам, че ще отчитаме още 
по-големи резултати в идните години.

– с кои китайски колеги поддър-
жате контакти и сътрудничество и 
може ли да ни дадете някои конкрет-
ни примери за това партньорство 
или за съвместни дейности?

– Важен елемент от двустранно-
то сътрудничество в областта на об-
разованието и науката са Институ-
тите „Конфуций“ в Софийския уни-
верситет „Св. Климент Охридски“ и 
Великотърновския университет „Св. 
св. св. Кирил и Методий“. Те са об-
разователни и културни центрове, 
чиято основна дейност е свързана с 
преподаването на китайски език и 
разширяване познанията на хората 
от различните страни за китайския 
език и култура, развитие на прия-
телските отношения и разгръщане 
на международния обмен и сътруд-
ничество между Китай и държави-
те по света в областта на образова-
нието, науката, културата, икономи-
ката и други сфери. Институт „Кон-
фуций“ – София, е част от глобал-
ната мрежа китайски образовател-
ни институти, които вече наброяват 
над 500 в целия свят. Той е и един от 
първите на Балканския полуостров и 
в Източна Европа. През 2022 година 
Институт „Конфуций“ във ВТУ раз-
шири обучението по китайски език 

в два нови града – Исперих и Тутра-
кан. Китайски език у нас се препо-
дава не само на академично ниво, но 
има сериозно присъствие на китайски 
учители доброволци, които препода-
ват китайски в българските средни 
училища. Около 3000 са учениците, 
които изучават китайски език в раз-
лични форми. Часове по китайски 
език и култура се водят в общо 50 
образователни институции в 14 гра-
да в цяла България (Велико Търно-
во, Русе, Търговище, Шумен, Варна, 
Бургас, Сливен, Казанлък, Попово, 
Свищов, Челопеч, София, Исперих 
и Тутракан).

От миналата година завършващи-
те средно образование у нас младе-
жи имат възможност да се явят на 
държавен зрелостен изпит и по ки-
тайски език, който са изучавали ка-
то профилиращ предмет. Бих заклю-
чил, че има позитивно развитие на 
българистиката в Китай и китаисти-
ката в България. Също така успешно 
функционират българските лектора-
ти в Китай, Центърът за българис-
тични изследвания към Пекинския 
университет за чужди езици и спе-
циалността „Българистика” в Тиенд-
зинския университет с бакалавърска 
програма за обучение по български 
език, и първият университет с такава 
специалност извън столицата Пекин. 
В последните години има сериозен 
обмен на студенти между България 
и Китай. Съществува много широко 
сътрудничество между български и 
китайски висши училища. Съгласно 
Споразумението (2020 – 2023) всяка 
година за пълен срок на обучение по 

технически, икономически и хумани-
тарни специалности в Китай замина-
ват около 25 български студенти, а 
средно 20 китайски специализанти, 
завършили висшето си образование 
в Пекинския институт за чужди ези-
ци, се приемат за двугодишна спе-
циализация в СУ „Св. Климент Ох-
ридски“. През настоящата академич-
на 2023 – 2024 г. броят на китайски-
те студенти в наши университети е 
146, като най-много са тези, избра-
ли професионално направление „Му-
зикално и танцово изкуство“ – 100 
души. Броят на докторантите е 74. 
Стипендиантски програми се при-
лагат във Факултета по математи-
ка на СУ „Св. Климент Охридски“ 

сътрудничество в областта на наука-
та и технологиите към инициатива-
та „Един пояс, един път“. Българска-
та академия на науките (БАН) съ-
що има традиционни и добре разви-
ти връзки с китайските си партньо-
ри. Институтът за икономически из-
следвания е един от най-активните 
участници в тази област.

– имали ли сте срещи и разгово-
ри с китайски партньори?

– В началото на мандата ми като 
министър на образованието и науката 
посрещнах делегация на китайското 
Министерство на образованието, во-
дена от г-н Уан Чънуън, председател 
на „Комисията по инспекция и над-
зор на дисциплината“ (ранг замест-
ник-министър) към Министерството 
на образованието на КНР и Н. Пр. 
Дун Сяодзюн, тогавашен извънре-
ден и пълномощен посланик на Ки-
тайската народна република. Прове-
дохме ползотворен разговор за раз-
ширяването и надграждането на об-
ласти за сътрудничество от взаимен 
интерес по отношение на образова-
нието и науката. Обсъждахме как 
бихме могли да засилим сътрудни-
чеството си в областта на образова-
нието и обмена на студенти и спе-
циалисти по природни науки, мате-
матика, информационни технологии, 
инженерство и др.

– Кои са приоритетните области в 
образованието и науката, при които 
има добри перспективи за разширя-
ване или създаване на ново сътруд-
ничество и партньорски отношения 
между двете страни?

– Интересът към китайската кул-
тура, език и върхови постижения в 
науката и индустрията се увеличава. 
Съществуват възможности за сътруд-
ничество между нашите две стра-
ни в съвместни научни изследвания 
между научните институции, фир-
мите и други организации по опре-
делени приоритетни направления, 
изграждането на съвместни лабора-
тории или научноразвойни центро-
ве. В епохата на дигиталната тран-
сформация образованието и обуче-
нието имат важната роля да подгот-
вят младите хора в нова среда и па-
зара на труда на бъдещето. В нача-
лото на следващата година всички 
училища в България ще имат STEM 
центрове, ще изградим и Национа-
лен център, който ще бъде основен 
доставчик на професионално разви-
тие за учителите в областта на на-
уката, технологиите, инженерството 
и математиката. Идеята ни е той да 
координира изграждането и разви-
тието на STEM среда във всяко бъл-
гарско училище, като създава модел 
за учене, квалификация, осигурява-
не на съвременна база и лаборатор-
на среда за подготовка и обучение 
на олимпийските отбори на страна-
та. Полезен ще ни бъде всеки опит  
и успешен модел, за да засилваме мо-
тивацията за учене през целия жи-
вот, използване на технологиите в 
подкрепа на приобщаващото обра-
зование, STEM и STEAM образова-
нието, което развива традиционния 
метод на обучение, но и обединява 
природни науки, технологии, инже-
нерство и математика, като го над-
гражда с изкуства и дизайн.

и в Техническия университет в Со-
фия. СУ „Св. Климент Охридски“ 
разширява формализираните си парт-
ньорства със Световния алианс на 
университетите за външни отноше-
ния в Китай, инициативата „Един 
пояс, един път“ и Еду Шаншай Ин-
тернешънъл, компания за образова-
телни услуги.

В областта на научните изследва-
ния насърчаваме двустранното науч-
но сътрудничество, както и взаимо-
действието в рамките на програмата 
на ЕС „Хоризонт Европа“ за повиша-
ване на научния обмен и насърчава-
не на иновациите въз основа на по-
дписаното през 2018 г. междуправи-
телствено Споразумение за сътрудни-
чество в областта на науката и техно-
логиите. В рамките на Механизма за 
сътрудничество между Китай и стра-
ните от Централна и Източна Евро-
па се предоставят още възможности 
за развитие и надграждане на двус-
транните ни отношения в областта 
на науката и образованието.

Един от многото примери в това 
отношение е Аграрният универси-
тет в Пловдив, който е сред най-ак-
тивните партньори на китайските 
институции за висше образование. 
През последните няколко години уни-
верситетът успява да организира и 
реализира поредица от инициативи 
и проекти за сътрудничество. Това 
включва създаването на български 
център в Шанхайския университет 
„Дзяо Тун“ през 2016 г. в рамките 
на инициативата „Един пояс, един 
път“. Аграрният университет стана 
член на Мрежата за международно 
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Младите избират да създадат красиви спомени 
чрез уникалната форма на китайските сватби

П

Ч

рез последните 
години все пове-
че сватбени аге- 
нции предлагат 
организиране на 
сватбена цере-

мония в традиционен ки-
тайски стил. 

Това идва като резултат 
от увеличеното търсене от 
страна на потребителите – 
изключително много млади 
китайци искат да се оженят 
според традиционните оби-
чаи. Все по-популярни ста-
ват и масови филми и се-
риали, които се развиват в 
традиционна историческа 
обстановка, което още по-
вече събира вниманието на 
младите към традиционни-
те костюми. Сватбите в ки-
тайско традиционно сват-
бено облекло се превърна-
ха в нова мода за „поколе-
нието Z“.

Фан Янан, която е ро-
дена през 1997 г., е люби-
тел на народната музика. 
Тя изучава как да свири на 
китайския традиционен му-
зикален инструмент гуджън 
от дете и избира за себе си 
традиционна китайска сват-
ба. „Интересувам се много 
от традиционната култура 
и наистина харесвам стила 
на сватбените дрехи от ди-
настията Мин.“ 

Фан добавя още, че об- 
становката, костюмите и це-
ремониите в китайски стил 
са грандиозни и празнични, 
а нейният избор получава 
особено силна подкрепа от 
по-възрастните хора в се-
мейството й. След сватба-
та на Фан Янан много ней-
ни приятели също развиват 
интерес към такива цере-
монии и организират свои-
те сватби, следвайки тра-
дициите.

Лян Ин работи като сват- 
бен водещ повече от 6 го- 

ерни, кафяви, дълги, къ-
си, с къдрици или пра-
ви… През последните го-
дини перуките отново на-
бират популярност в Ки-
тай и завладяват търсене-

то на пазара. Перуката се превър-
на в хитов продукт сред младите 
потребители. Китайските перуки 
се изнасят в повече от 30 страни и 
региони като Европа, Америка и 
Израел, и се превърнаха в нов ак-
цент на потреблението в сектора 
на красотата.

 „Искам да изруся и боядисам 
косата си в специални цветове. За 
да постигна желания резултат, тряб-
ва да ходя поне три пъти на фри-
зьор, което обаче ще причини по-
вече щети на косата ми, а и цена-
та е доста висока. 

А една безопасна и удобна пе-
рука може да се използва 2 до 3 го-
дини, с което да се избегне увреж-
дането на косата и скалпа.“ Това 
споделя Уан Сяолу, любителка на 
перуките от град Циндао. Според 
нея перуките се предлагат в раз-
лични стилове и са с все по-висо-
ко качество. Те задоволят любовта 

дини. „Броят на сватбите в 
китайски стил продължава 
да расте през последните го-
дини и вече възлиза на 20% 
от всички церемонии, кои-
то организирам или в кои-
то взимам участие.“ Лян до-
бавя още, че филмите и се- 
риалите, които показват 
прекрасните традицион-
ни костюми и облекла, са 
главната причина все по-
вече млади хора да избе-
рат сватби в китайски стил.

Лян Ин пояснява още, 
че в момента най-популяр-
ни са два вида сватбени це-
ремонии – китайски сватби 
с нови елементи и сватби с 
характеристики на различ-
ни династии в китайската 
история. Те инкорпорират в 
себе си комбинация от оби-
чаи и традиции от древни 
времена, като използват и 
идеи от съвременния живот.

В днешно време все по-
вече хора обичат да носят 

на хората към красотата, бавно се 
интегрират в живота на все пове-
че потребители и се превръщат в 
незаменим аксесоар в ежедневни-
те социални взаимодействия на все 
повече младежи, а и не само.

С развитието на технологиите 
за боядисване и подобряването на 
производствените техники, времето 

за приготвяне на продукти за коса 
с нови цветове на перуките е зна-
чително съкратено. С изобретява-
нето на различни процеси на боя- 
дисване сега на пазара вече има 
повече от 600 цвята перуки, кои-
то могат да бъдат персонализира-
ни според нуждите на различните 
потребителски групи.

на по-специфични сват-
бени церемонии, различ-
ни от сравнително унифи-
цираните сватби в западен 
стил, те получават по-голя-
мо удоволствие за себе си 
и своите приятели.

Уан Юнфей, доцент от 
Факултета по социални и 
политически науки към 
Университета в Анхуей, 
смята, че възраждането на 
традиционните китайски 
сватби отразява стремежа 
на младите хора към ин-
дивидуалност. „Сватбата е 
един от най-красивите мо-
менти в живота на човек. 

Младите хора избират да 
създадат красиви спомени 
чрез уникалната форма на 
китайските сватби.“ Екс-
пертът добавя, че популяр-
ността на китайските сват-
би също е резултат от пазар-
но ориентираното развитие 

В момента потребителското тър-
сене на перуки в чуждестранните 
пазари също така нараства значи-
телно. „Може да се каже, че носе-
нето на перуки е ежедневен навик 
на хората, които обичат да експе-
риментират с косата и външния си 
вид.“ Това коментира търговец на 
перуки, като допълва, че през по-
следните години търсенето на те-
зи продукти на вътрешния пазар 
също нараства, особено сред мла-
дите хора, които следват модните 
тенденции.

Според производители на пе-
руки компаниите могат да осигу-
рят продукти с различни стилове 
и качества според нуждите на раз-
личните клиенти, които основно са 
чисто ръчно изработени. Крайният 
продукт може да бъде избран въз 
основа на анализ на формата на ли-
цето, тена на кожата и текстурата 
на косата. Именно заради високо-
то качество и новото развитие на 
производството все повече потре-
бители избират да експерименти-
рат с перуки.

традиционното китайско 
облекло ханфу, а мания-
та по традиционните ки-
тайски костюми също е 
една от причините тради-
ционните китайски сватби 

ОбщестВО

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Перуките са отново на мода

да са толкова популярни. 
Освен това младите хо-
ра се стремят да персона-
лизират все повече всеки 
един аспект от своя жи-
вот. Чрез организиране 

на церемониите. Сватбени-
те агенции също добавят и 
традиционни елементи и 
модерни персонализирани 
услуги към нуждите на по-
требителите.

страницата подготви  
Красимира иваНова



12 днесКитай
19 – 25.1.2024

здраВе

Ерик СОЛХайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ООН 
за околната среда

Продължава в 4 брой

Акупунктурни 
точки и енергийни 
меридиани 

ще в древността 
китайците за- 
белязали, че по 
тялото на бо-
лен човек при 
натиск някои 

участъци са по-болезне-
ни от други. Въздействие-
то върху тези точки (чрез 
натиск, убождане, обгаря-
не, масаж) подобрявало със-
тоянието на болния. Според 
древните китайски лекари 
убождането в тези точки, 
наречени „жизнени точки“, 
„отваря“ път на болестта да 
излезе от организма, а об-
гарянето я убива.

През 50-те години на ми-
налия век е било открито, 
че в акупунктурните точки 
електрическото съпротивле-
ние е по-ниско. Tози факт 
може да бъде подкрепен с 
цитат от книгата „Лин Шу“, 
написана преди 2000 годи-
ни. Цитатът гласи: „Това, 
което наричаме акупунк-
турни точки, се намира на 
места, където нито кожата, 
нито мускулите, нито кос-
тите възпрепятстват движе-
нието на енергията Ци на-
вътре и навън.“

В „Трактат по акупунк-
тура“, написан през 282 г., са 
описани 349 акупунктурни 
точки, в „Ней дзин“, те са 
365, а в съвременните учеб-
ници се описани 361 точки. 

По-късно било открито, 
че акупунктурните точки 
са разположени в опреде-
лен ред – по линии, наре-
чени меридиани. След то-
ва била установена връзка-
та на тези точки и канали 
с вътрешните органи. Кон-
цепцията за каналите или 
меридианите, която на ки-
тайски се нарича Дзин-ло, 
се явява съставна част на 
традиционната източна ме-
дицина. Меридианите-това 
са канали или пътища, по 
които циркулира жизнена-
та енергия Ци. Голяма част 
от каналите не са прави, а 
криволичат и се свързват 
с други меридиани. Систе-
мата от меридиани се със-
тои от главни меридиани и 
странични. Китайската тра-
диционна медицина опреде-
ля 12 основни меридиана, 
които съответстват на ор-
ганите, 2 единични мериди-
ана, 15 вторични и 8 необи-
чайни или т. нар. чудесни.

Меридианите са входът, 
от където болестите навли-
зат в организма. Енергий-
ните канали са мястото, къ-
дето точно може да се оп-
ределят патологичните из-
менения в състоянието на 
организма, защото болестта 
всъщност е нарушение на 
циркулацията на енергията 
Ци по каналите. По всеки 
меридиан съществуват би-
оактивни точки и въздейст-
вайки върху тях е възможно 

О

устната кухина, лекуват не-
вралгия и спазми на мус-
кулите на лицето. Точките 
по меридиана на стомаха, 
разположени на врата въз-
действат на гърлото и гор-
ните дихателни пътища, а 
тези в областта на гръдния 
кош въздействат на белите 
дробове и бронхиите. Точ-
ките в областта на гърди-
те и стомаха лекуват гас-
трит, а точките, разполо-
жени по краката, лекуват 
не само нарушения в кръ-
вообращението на краката, 
но и в областта на шията и 
главата (главобол и заболя-
вания на очите).

4. Меридиан на далака
Меридианът на далака 

контролира транспортира-
нето и смилането на хра-
ната в червата и стомаха, 
а също и обработката на 
хранителните вещества. 
Въздействието върху точ-
ките по меридиана на да-
лака регулира и управля-
ва състава и пречистването 
на кръвта, активно участва 

в образуването на кръвта, 
оказва влияние на систе-
мата на кръвообращение, 
регулира водния обмен в 
организма. Въздействието 
по меридиана на далака се 
препоръчва при следопера-
тивни отоци в белите дро-
бове, както и след опера-
ция на стомашната кухина. 

5. Меридиан  
на сърцето

Това е един от основни-
те меридиани в китайската 
традиционна медицина. И 
то е напълно естествено, за-
щото сърцето и кръвоносна-
та система са жизненоваж- 
ни за правилната работа на 
организма, за цялостното 
здравословно състояние на 
човека. Меридианът на сър-
цето определя функционал-
ното състояние на сърце-
то и системата на кръво-
обращение. Под негов кон-
трол се намират съзнание-
то, умствената активност, 
усещанията и емоциите. 
Въздействието по точките 

екземи, алергични обриви и 
други кожни заболявания.

2. Меридиан  
на дебелото черво

Основната му функция 
е отделителна. Образува 
двойка с меридиана на бе-
лите дробове и е тясно свър-
зан с него. Поради това за-
стоят в дебелото черво чес-
то се свързва с чувство на 
стягане в гърдите и дис-
комфорт. По този мериди-
ан могат да се лекуват за-
болявания на дебелото чер-
во и стомаха, както и за-
болявания на белите дро-
бове, хипертония, болести 
на сърцето, болки в област- 
та на устата (зъби, сливици, 
език) и области на лицето 
(уши, нос).

3. Меридиана  
на стомаха

Основната му функция 
е приемът и обработката 
на храната. Меридианът 
на стомаха оказва влияние 
на вътрешните органи като 
цяло и особено на стомаха 

да бъде възстановен правил-
ният поток. В тази специ-
фична система в човешко-
то тяло, каналите съединя-
ват повърхността на тялото 
с вътрешните органи. 

 12-те основни  

  меридиана:  

1. Меридиан  
на белите дробове

Той контролира нивото 
на обмяната на вещества-
та и дишането посредством 
контрол върху носоглътката, 
гръкляна, сливиците, трахе-
ята и бронхите. Въздействи-
ето по меридиана на белите 
дробове лекува болести как-
то на изброените органи, та-
ка и заболявания на лицето, 
болки в горните крайници, 

на меридиана на сърцето 
лекуват емоционално-стре-
сови нарушения, неврози, 
депресии, припадък, свето-
въртеж, функционални на-
рушения на сърдечносъдо-
вата система, премахва чув-
ства като страх, тревога и 
тъга. Въздействието по ме-
ридиана на сърцето води до 
успокояване на сърцето и 
подобряване на душевното 
състояние.

6. Меридиан  
на тънкото черво

Функцията на този ме-
ридиан е да приема прера-
ботената храна от стомаха 
и да всмуква хранителните 
вещества и течности. Мери-
дианът на тънкото черво и 
на сърцето образуват двой-
ка. Заболяването на сърце-
то поразява и тънките чер-
ва и затова е необходимо 
да се лекуват и двата ме-
ридиана. Лявото разклоне-
ние на меридиана на тънко-
то черво въздейства на тън-
ките черва, а дясното – до-
пълнително и на дванаде-
сетопръстника. Локалното 
въздействие по меридиана е 
ефективно при главоболие, 
болки в задната част на ши-
ята, в раменете и лактите, 
а също и при шум в ушите.

7. Меридиан  
на пикочния мехур

Меридианът на пикоч-
ния мехур регулира дей-
ността на бъбреците. Въз-
действието върху него е ак-
тивно при болезнени и спас-
тични състояния (главобо-
лие, лумбаго, конвулсии на 
мускулите). Точките по то-
зи меридиан лекуват и хро-
нични кожни заболявания, 
нарушения на централна-
та нервна система, радику-
лит, главоболие, нарушения 
в кръвообращението в мо-
зъка, болки в областта на 
шията, гърба, кръста и мус-
кулите на краката. 

Първото конкретно позоваване на точките и меридианите е в “Ней дзин” на Су Уън

акупунктурна карта  
от Хао Шоу (1340 г.)

като контролира неговата 
секреция. Стомахът като 
орган се явява център на 
енергийната система на чо-
века, който получава енер-
гия от храната и я разпреде-
ля по целия организъм. От 
неговото състояние зависи 
жизненият тонус и цялост-
ното здравословно състоя-
ние. В меридиана на сто-
маха се образува защитна-
та енергия, която предпаз-
ва организма на човека от 
външни въздействия.

Лечебният ефект при 
въздействие на точките по 
меридиана зависи от мяс-
тото, където са разположе-
ни. Точките, които се на-
мират на главата, норма-
лизират кръвообращението 
на органите на чувствата и 
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През 2023 г. Китай беше домакин на срещата на високо равнище Китай – Централна 
азия, Третия форум за международно сътрудничество „Един пояс, един път“, 
Годината на културата и туризма между Китай и Запада, Първия форум „Лянджу“, 
изложбата „Изкуството на Пътя на коприната“ на известни китайски и арабски 
художници, спектакъла за 50-годишнината от посещението на Филаделфийския 
оркестър в Китай. 
През изминалата годината също така беше създаден и азиатският алианс за 
защита на културното наследство, стартира проектът за културен обмен по „Пътя на 
коприната“, организирани бяха и фестивалите „Щастлив пролетен празник“, „Чай 
и свят“ и други мероприятия. Всичко това има за цел задълбочаване на обмена 
и взаимното разбиране между цивилизациите и популяризиране на китайската 
култура в страните по света.

И
зложба за ци-
вилизацията на  
инките бе от-
крита в Музея  
на Дзинша в 
югозападния ки- 

тайски град Чънду.
В нея са показани 168 

експоната от 14 музея в Пе-
ру, включително посуда от 
кости, керамика, метали, 
изделия от камък и дърво, 
текстил, картини и мумии.

Изложбата ще бъде от-
крита за обществеността 
до 10 април. Музеят съ-
що така предлага 360-гра-
дусови онлайн панорам-
ни обиколки и предавания 
на живо. 

Цивилизацията на ин- 

ките, една от трите основ-
ни цивилизации в Амери-
ка, произхожда от перуан-
ските Анди. Тя процъфтява 
между XV и XVI век, оста-
вяйки след себе си светов-
ноизвестни исторически и 
културни реликви. 

Изложбата е разделена 
на четири части, включва-
ща и раздел, който е пос-
ветен на древната цивили-
зация на Андите. В нея е 
представен и славният епос 
на империята на инките. 

„Въпреки че Китай и 
Перу са на хиляди кило-
метри един от друг, тех-
ните културни наследства 
споделят общото духовно 
убеждение за култа към 

Изложба запознава Китай  
с цивилизацията на инките

слънцето“, казва Джу Джа-
ни, директор на сайта на 
Музея на Дзинша.

Музеят ще продължи да 

засилва диалога между ци-
вилизациите и културния 
обмен в бъдеще, допълни 
още Джу Джани.

Ерик СОЛХайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ООН 
за околната среда

култура

рез изминалата  
2023 година мно-
го приятели от 
различни стра-
ни по света по-
сетиха Китай, за 

да се запознаят с история-
та, културата и реалността 
в Китай като цяло.

В края на годината по-
канихме 10 чуждестранни 
приятели да ни разкажат за 
своята привързаност и заро-
дилата се силна любов с ки-
тайската култура. Сред тях 
са студенти, които са дошли 
в Китай да преследват меч-
тите си, учени, които се ан-
гажират да насърчават об-
мена и взаимното разбира-
телство между цивилизаци-
ите, музиканти, които посе-
щават Китай за първи път, 
художници, които живеят в 
Китай от дълго време, ре-
жисьори, които документи-
рат развитието на Китай с 
обективите си, художници, 
които показват китайска-
та култура с четките си и 
много други. Те с очите си 
виждат колко древна и мо-
дерна е китайската култура.

Ето един от тях е Сте-
лиос Велвиетакис, който 
споделя: „На 20 февруари 
2023 г. в Атинския универ-
ситет се състоя церемони-
ята по откриването на Ки-
тайско-гръцкия център за 
взаимно разбирателство 
между цивилизациите. Цен-
търът е създаден съвместно 
от Атинския университет, 
Университета в Патра, Уни-
верситета „Аристотел“ и 
Университета в Крит, както 
и четири китайски универ-
ситета. За филиал на центъ-
ра в Гърция е избран Атин-
ският университет, а на то-
зи в Китай – Югозападни-
ят университет в град Чун-
цин. По-рано заедно с още 
четирима гръцки учени из-
пратих писмо до китайския 
лидер Си Дзинпин, в кое-
то високо оценихме концеп-
цията му за цивилизация-
та, която той защитава, и 
представихме подготовка-
та и плановете за развитие 
на Китайско-гръцкия цен-
тър за взаимно разбирател-
ство между цивилизациите. 
Той бързо ни отговори, ка-
то ни поздрави за създава-
нето на Центъра, потвърди 
ролята му за насърчаване на 

П

Стелиос Велветакис: Допълването между 
гръцката и китайската философия ме 
накара да се влюбя в култура на Китай

обмена и взаимното разби-
рателство между гръцката и 
китайската култура, както и 
споделянето и съвместното 
развитие на цивилизациите. 
Той също така изрази очак- 
ване да постигнем големи 
успехи в дейностите си. Ние 
сме много щастливи и трог-
нати от това. Вярваме, че 
сравнителното изучаване на 

двете страни споделят сил-
но чувство за хуманизъм, 
а мислите им се допълват 
взаимно. 

В справянето с глобал-
ните кризи и предизвика-
телства в днешния свят 
трябва да се постави „чове-
кът“ на първо място. Смя-
там, че в бъдеще концепци-
ите на древните философи 
трябва да се разпространя-
ват по-широкото в култур-
ния обмен между Гърция и 
Китай. Посетих също така 
музея „Сансиндуей“ в про-
винция Съчуан и каменни-
те резби „Дадзу“ в Чунцин 
и останах много впечатлен.

През цялата година под-
държах тесни контакти с 
колеги от Гърция, Китай и 
други страни и региони, за 
да приложим проектите на 
Китайско-гръцкия център 
за взаимно разбирателство 
между цивилизациите. Ос-
вен това изпратих покани 
до китайски учени и сту-
денти, които желаят да по-
сетят Гърция, за да се опоз-
наем по-добре. 

В бъдеще Центърът пла-
нира да организира повече 
мероприятия за обмен и да 
се укрепят вече постигна-
тите резултати, както и да 
се разшири обменът в об-
ластта на историята, изку-
ството, сравнителното ези-
кознание, литературата, ар-
хеологическите изследва-
ния, както и между кината, 
театрите, документалисти-
ките и т. н. Един от най-ва-
жните ни планове е да по-
могнем на гръцките уни-
верситети, като започнем 
с Атинския университет, да 
предлагат курсове по сино-
логия и изследвания, свър-
зани с Китай“.

Китайско-гръцкият център 
за взаимно разбирателство 
между цивилизациите е 
организирал разнообразни 
дейности като семинари, 
дискусии, форуми и други. 
Университетът в Крит, кой-
то е член на Центъра, под-
готвя документален филм за 
историята на древната ки-
тайска и гръцка традицион-
на медицина; Университе-
тът в Патра стартира серия 
от публикации за история-
та на гръцката и китайска-
та философия в сравнител-
на перспектива. 

В областта на развитието 
на човешките ресурси два-
та университета организи-
рат летни лагери за сравни-
телни философски изслед-
вания с участието на екс-
перти и студенти от някол-
ко държави. Извършените 
през това време изследва-
ния са на високо ниво и с 
висока степен на оригинал-
ност, а взелите участие сту-
денти споделят, че изслед-
ванията са изключително 
полезни и са предизвика-
ли ентусиазма им към изу-
чаването на гръцката и ки-
тайската философии.

През септември 2023 г. 
прекарах две седмици в Ки-
тай, където участвах във 
Форума на световните ци-
вилизации в Нишан и се 
запознах с китайски при-
ятели, с които споделяме 
общи концепции. За първи 
път посетих град Цюфу, къ-
дето бях впечатлен от храма 
и имението на Конфуций. 
Очарован съм от китайска-
та философия, особено от 
мисленето на Конфуций, с 
когото Сократ и Аристотел 
от Древна Гърция са имали 
много общи възгледи. Фи-
лософите от древността на 

двете древни цивилизации 
на Азия и Европа е основа 
за взаимното разбирател-
ство между двете държави 
и народите им. Културното 
взаимодействие между Гър-
ция и Китай се основава на 
споделени ценности и ще 
даде пример за обмен и съ-
трудничество на целия свят.

От създаването си досега 

Стелиос ВЕЛВЕТаКИС е председател на Управителния комитет 
на Китайско-гръцкия център за обмен между цивилизациите 
и професор в Катедрата по философия и история на науката 
на атинския университет. Той бе един от 10-те чуждестранни 
приятели, поканени, за да ни разкажат за своята привързаност 
и зародилата се силна любов с китайската култура.
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През септември 2020 г. трите планини и 
петте парка в пекинския район Хайдиен 
бяха избрани за първата част от списъка 
за създаване на демонстрационна зона за 
защита и използване на национални културни 
паметници. Специално за тях се подобри 
системата за опазване на културните 
паметници и се промени моделът на 
ландшафтната форма.  
Така се усили удовлетворението на хората  
от подобряването на тези 
забележителности. Трите планини и петте 
парка станаха важен прозорец за културния 
обмен и образец на наследяването на 
китайската история и култура.

аименованието  
„Три планини и  
пет парка“ е съби- 
рателно за кул- 
турното наслед-
ство от различни 

исторически периоди, пред-
ставено от императорските 
градини на династията Цин, 
разположени в северозапад-
ните покрайнини на Пекин. 
„Трите планини“ са Уаншоу, 
Сян и Юцюен, а „петте пар-
ка“ включват Летния дво-
рец Ихъюен, Стария летен 
дворец Юенминюен, пар-
ковете Дзинмин, Дзини и 
Чанчун. Те са важни защи-
тени зони на пекинска ис-
тория и култура, а районът 
Хайдиен е централна зона 
на Международния център 
за научно-технологически 
иновации в Пекин. В опаз-
ването на „Три планини 
и пет парка“ се включват 
и научно-технологически-
те иновации. Инсталирани 
са интелигентни сензорни 
терминали до няколко без-
ценни културни реликви с 
цел интелигентна инспек-
ция на наследството, което 
се нарича „Мозък на кул-
турни реликви“. През сеп-
тември официално започна 

Н

етният дворец в 
Пекин получи 
обратно отдавна 
загубен бронзов 
панел на прозо-
рец на 10 януари, 

съобщава CGTN. 
Решетъчният панел е с 

дължина 105,2 см и шири-
на 19,8 см. Той е открит 
във Франция през мина-
лата година и е закупен от 
трима китайци, които го 
даряват на Националната 
администрация за култур-
но наследство.

Сравнявайки неговите 
детайли, структура и ма-
териали с останалите па-
нели в павилиона Баоюн  
в Летния дворец, която е 
единствената съществу-
ваща бронзова сграда в 
императорските градини 

на Китай, експертите по-
твърдиха, че дареният  
панел е създаден преди 
повече от 270 години и 
първоначално е бил по-
ставен в прозорец на съ-
щия павилион. По време 
на чуждестранните наше- 

ствия през 1860 и 1900 г.  
общо 10 бронзови прозо-
реца и 31 панела от пави-
лиона Баоюн са загубени. 
От 1993 г. насам някои от 
тях са върнати в Летния 
дворец, а повечето са въз-
становени в павилиона.

култура

страницата подготви  
Красимира иваНова

Наука и технологии защитават културните 
паметници в пекинския район Хайдиен

разказ се показва най-кра-
сивото време на района, 
позволявайки на посети-
телите да се разходят в бив-
шия парк, да видят красо-
тата му, да преживеят ис-
торията и да усетят тради-
ционната култура“, сподели 
директорът на управител-
ния съвет на Юенминюен 
Цю Уънджун. Проектът за 
дигитално преживяване 
на Юенминюен бе избран 
през декември 2022 г. за ед-
но от най-хитовите места в 
Пекин, а през март 2023 г.  
спечели наградата за пио-
нер в културния туризъм на 
Китай. Научните и техно-
логични иновации за опаз-
ване на културните памет-
ници и културното наслед-
ство помагат за разпрос-
транението и привличане-
то на повече младежи да 
се докоснат до културното 
наследство.

За да представи богат-
ството на регионалните ре-
сурси, район Хайдиан е съз-
дал образователни видеок-
липчета за „Три планини и 
пет парка“, серия от нацио-
нална музика „Изкуства“ и 
серия от „Съкровището на 
Хайдиен“, както и други 
висококачествени цифрови 
продукти. 

Освен това в момента се 
строи Център за изкуство на 
„Три планини и пет парка“, 
където ще се провеждат ди-
гитални изложби. Центърът 
ще се открие за посетите-
ли през първата половина 
на 2024 г.

„С помощта на науката и 
технологиите може да спо-
делим опита на район Хай-
диен за защита и използва-
не на културните реликви 
с всички желаещи, които 
искат да навлязат в новата 
ера“, каза Чън Дзин, дирек-
тор на Бюрото за култура и 
туризъм на район Хайдиен.

експлоатация на тази систе-
ма, която стана иновацио-
нен проект на района Хай-
диен и даде образец на ця-
лата страна как трябва да 
се защитават културните ре-
ликви с помощта на наука-
та и технологиите.

Според експерти през из-
миналите три години райо-
нът Хайдиен е играл воде-
ща ролята в наследяването 
на китайската традиционна 
култура, занимавайки се с 
търсене и системната защи-
та на различни културни ре-
ликви, засилване на науч-
ните изследвания и обяс-
няване на смисъла от кул-
турата. Също така се  дос-
тига до обогатяване на на-
учно-технологическите на-
чини за показване на кул-
турните реликви и разпрос-
траняване на влиянието на 
„Три планини и пет парка“.

Като място, което е съ-
брало нови идеи и индус-
трии, както и образец на 
съвременната дигитална ци-
вилизация, „Три планини и 
пет парка“ поема отговор-
ността за наследяване и раз-
пространяване на китайска-
та традиционна култура с 
научно-технологичните 

информация на част от ра-
йон, в който се провеждат 
археологически разкопки, 
както и на няколко кул-
турни реликви от Стария 
летен дворец. Също така 
е създадена библиотека за 
цифрови културни релик-
ви. Организирана е систе-
ма за цифрово представя-
не на парка Чанчун и пар-
ка Юенминюен. Проведе-
ни са работи по събиране, 
съхраняване и показване на 
триизмерна информация за 
културни паметници в ко-
лекциите на храма Дахуей 
и музея Хайдиен. 

Създаден е официални-
ят уебсайт на „Три планини 
и пет парка“. Интегрирани 
са ресурсите, насърчава се 
стандартизацията и интен-
зификацията на събиране-
то и обобщаването на дан-
ни и се изгражда цялост-
на платформа за цифрово 
представяне.

Посетителите на Пекин 
могат да отидат в Юeнми-
нюен, за да се запознаят 
с проекта „Юенминюен 
– 720 космически кораб“. 
През август тази година се 
създаде 720-градусов ек-
ран на космическа капсу-
ла, изображения на вирту-
ална реалност, специални 
ефекти на кинетичен по-
лет и т. н. Под форма на 

иновации. Затова районът 
Хайдиен е създал качестве-
на дигитална и интелигент-
на платформа за показване 
и използване на културни-
те реликви.

Успешно е извършено 
събирането на цифрова 

Дариха отдавна загубен бронзов 
панел от Летния дворец

Л



15днесКитай
19 – 25.1.2024

сПОрт

страницата подготви  
Любомир миХаЙЛов

София, 1000  

ул. „Г. С. Раковски“ 99

Тел.: +3592 944 1026

Имейл: kitai.dnes@abv.bg

Уебсайт: www.kitajdnes.com

ИЗДАТЕЛ

Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

Управител на  

РА Евромедия ООД

Тел.: +3592 943 4664

РЕДАКЦИОНЕН СЪВЕТ

Председател

Проф. д.ик.н. Димитър ИВАНОВ

Тел.: + 3592 944 1020

РЕДАКЦИОННА 

КОЛЕГИЯ

Главен редактор  

Петър ГЕРАСИМОВ

Отговорен секретар  

Венцислав ЗАФИРОВ

Редактори

Любомир МИХАЙЛОВ

Красимира ИВАНОВА

Репортер 

Галина КРУМОВА

Графичен дизайн 

Мая ПЕТРОВА

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ

+3592 944 1026

РЕКЛАМА

Тел.: +3592 944 1026

kitai.dnes@abv.bg

Рекламите и обявите  

се заплащат авансово  

по банкова сметка  

или в брой

БАНКОВА СМЕТКА

Райфайзенбанк АД, София

ул. Н. Гогол 18-20

IBAN 

BG39RZBB91551060382418

Банков код BIC RZBBBGSF

РА Евромедия ООД

СЧЕТОВОДСТВО, КАСА

Тел.:+3592 944 1026

ПЕЧАТ

АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Деветите зимни 
азиатски игри в 
Харбин, които ще 
се състоят през 
2025 г., подхранват 
ентусиазма за зимните 
спортове в Китай и 
в Азия. Столицата 
на провинция 
Хъйлундзян тази зима 
придоби нарастваща 
популярност заради 
забележителните 
си зимни ресурси и 
домакинството на 
азиатската зимна 
спортна гала, предаде 
агенция Синхуа  
от Харбин.

прочутия леде-
но-снежен свят 
на Харбин тази 
година бяха до-
бавени спортни 
елементи. Тъй 

като темата на Зимните 
азиатски игри е на видно 
място в парка, там са по-
ставени снежни скулптури 
на различни спортове, като 
ски и хокей на лед.

Harbin Ice-Snow World 
създаде и ски зона. На ед-
на снежна стена организа-
торите са издълбали сложни 
шарки, свързани със спор-
тове на лед и сняг, предос-
тавяйки уникална възмож-
ност на хората да застанат 
на фона на впечатляващи-
те шарки и да се правят 
снимки.

Преди талисманите, ем-
блемата и слоганът, за Зим- 

В

Забележителните зимни ресурси  
на провинция Хъйлундзян

ните азиатски игри в Хар-
бин да бъдат разкрити, ле-
дени скулптури на талис-
мани и емблеми от мина-
ли издания на Зимните ази-
атски игри вече са изложе-
ни на показ.

Освен това ски курор-
тите продължават да при-
вличат нарастващ брой ту-
ристи, особено от южната 
част на Китай, където сне-
гът е дефицит. 

В ски курорта Ябули, 
който в близкото минало 
е бил домакин на някол-
ко състезания от световна 
класа, Джай Мин от край-
брежната провинция Фуд-
зиен в Югоизточен Китай 
се качи на ски за първи път 
по време на новогодишни-
те празници, разказна Син-
хуа. „Чух, че снегът в Ябули 
е по-добър, затова дойдох 

тук“, казва Джай Мин.
Тази зима в Харбин има 

много посетители от Южен 
Китай, казва Хъ Худзие, ге-
нерален мениджър на Yabuli 
Sun Mountain Resort, доба-
вяйки, че за да отговори на 
търсенето на посетителите, 
курортът е увеличил заведе-
нията за хранене и е орга-
низирал множество състеза-
ния. От началото на зимния 
сезон ски курортът е приел 
общо 410 900 посетители.

Харбин наскоро беше до-
макин и на множество об-
ществени ледени и снеж-
ни дейности в парковете и 
спортните зали. 

След като Ай Гандон, ту-
рист от Гуандон, участва в 
теглене на въже на сняг, той 
сподели: „Чувствам, че ат-
мосферата в Харбин е мно-
го силна“, каза той.

Всяка година на замръз-
налата река Сонхуа се ор-
ганизират различни ледени 
и снежни развлечения и ат-
ракции, включително кър-
линг, хокей на лед и сне-
жен футбол, които отгова-
рят на нуждите от забавле-
ние на различни възрасто-
ви групи, особено на мла-
дите хора.

Си Мън, директор на на-
чалното училище Цинбин в 
Харбин, казва: „Спортовете 
на лед и сняг са най-пред-
извикателните дейности на 
открито, които тестват ин-
дивидуалната сила на чо-
вешката воля. Те дават въз-
можност на децата да се на-
сладят на забавлението от 
спорта, като същевременно 
развиват качества на сила-
та и на волята“.

През 1996 г. Харбин бе-
ше домакин на Зимните 
азиатски игри, които тога-
ва предизвикаха огромния 
интерес на местните хо-
ра към спортовете на лед 
и сняг. „Ние ще подобрим 
съоръженията за ледени и 
снежни спортове в Харбин 
и ще организираме повече 
и по-разнообразни ледени и 
снежни дейности, така че да 
включим повече хора в тях“, 
казва Дон Синуан, замест-
ник-директор на Спортно-
то бюро на Харбин.

Междувременно офи-
циално бяха публикувани 
слоганът, емблемата и та-
лисманът на 9-ите зимни 
азиатски игри, които ще се 
проведат през 2025 г. Сло-
ганът е „Мечта за зимата, 
любов сред Азия“, емблема-
та – „Отвъд“, а талисмани-
те са Бинбин и Нини. 

Подготовката за зимни-
те азиатски игри видимо 
навлиза в краен етап. Сло-
ганът изразява надежда да 
се свържат азиатските стра-
ни чрез зимните спортове 
и да се създаде нов полюс 
на растеж за икономиката и 
съвместното развитие чрез 
игрите.

Бум на спортовете на открито в Китай

рез 2023 г. на-
растващата по- 
пулярност на 
спортовете на 
открито бе сред 

основните тенденции в 
Китай. 

Както отбелязва аген-
ция Синхуа, през изтекла-
та година Китай е ста-
нал свидетел на възраж-
дане на маратоните. Об-
що 133 маратона в цяла-
та страна са регистрира-
ни между януари и юни 
според Китайската атле-
тическа асоциация. 

През уикенда на 25 – 
26 ноември например в 
Китай само за два дни се 
проведоха над 20 официал- 
ни състезания. Марато-
нът в Пекин, считан за 
водещ в дългите бягания 
в страната, привлече над 
130 000 кандидати, надя-
ващи се да заемат едно от 
30 000 места, предложени 
като гаранция за участие 

П

в следващите маратони.
Тази треска има и ог-

ромно икономическо въз-
действие. Маратонът в Нан- 
чан например генерира 
общо приходи от 125 ми- 
лиона юана.

Големи международни 
събития като Универсиа-
дата в Чънду и Азиатски-
те игри в Ханджоу, как-
то и професионални лиги 
като футболната Китайска 

суперлига (CSL) и Ки-
тайската баскетболна асо-
циация (CBA), също сти-
мулират местния иконо-
мически растеж.

Спортната индустрия 
в Китай се радва на въз-
раждане през 2023 г., тъй 
като компаниите се гри-
жат за разширяващия се 
и все по-сложен пазар с 
бум както на елитни, та-
ка и на масови събития.
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Снимка Синхуа

КМГ презентира проекти  
на нематериалното  
културно наследство

В
Шанхай се про-
веде презента-
ция на широко-
мащабната кул-
турна програма 
„Нематериално-

то културно наследство на 
Китай“. 

В нея участваха замест-
ник-ръководителят на от-
дела за публичност на ЦК 
на ККП и директор на 
Китайската медийна гру-
па Шън Хайсьон и замест-
ник-министърът на култу-
рата и туризма Джао Цюен.

В събитието участваха 
близо хиляда занаятчии с 
различни умения. Майсто-
рите демонстрираха своите 
умения, които бяха заснети 
и излъчени по телевизио-
нен канал на КМГ. Около 

710 милиона души са ус-
пели да видят програмата, 
посветена на опазването и 

популяризирането на нема-
териално културно наслед-
ство на Китай.

Снимка Синхуа

На пешеходната улица Уанфудзин се появи нов гигантски 3D екран
Този билборд възпроизвежда 3D виртуална реалност със сладки предмети с реалистични 
ефекти като китове, платноходки, кенгура и динозаври. Техните тела “излизат” от екрана, 
привличайки много туристи, които се снимат и разказват за видяното в онлайн платформите. М

еждународна  
седмица на мо- 
дата бе откри-
та в китайския 
„леден град“ 
Харбин, кой-

то тази зима се очерта ка-
то една от топ туристиче-
ските дестинации в страна-
та. На церемонията по от-
криването на 10-ата меж-
дународна седмица на мо-
дата в Харбин специално 
модно шоу показа наслед-
ството и иновативния чар 
на облеклото на етниче-
ските групи в окръг Лонд-
зян. Облеклото е включено 
в списъка на националното 

нематериално културно 
наследство от провинция 
Хъйлундзян.

Общо 30 световноиз-
вестни международни ди-
зайнери от 26 страни и ре-
гиони, включително Ки-
тай, Русия, Франция, Тай-
ланд и Сингапур, ще по-
кажат своите творения на 
Седмицата на модата, коя-
то ще се проведе от 11 до 
16 януари. Основана през 
2003 г., Международната 
седмица на модата в Хар-
бин е привлякла повече 
от 1300 дизайнери от над 
70 страни и региони към 
своите подиуми.

China Oriental Performing Arts Group в Хонконг
Танцовата драма “Пътешествието на една легендарна 
пейзажна картина” на базираната в Пекин China Oriental  
Performing Arts Group, неотдавна направи своя дебют  
в Хонконг при огромен интерес.

Снимка Синхуа

Драконови 
изделия от 
бронз печелят 
популярност на 
новогодишния 
пазар
Изработването на 
дракони от бронз 
в град Тонлин, 
провинция Анхуей, 
печели все по-
голяма популярност 
на новогодишния 
пазар. 

за 1 месец 4 лв.

за 3 месеца 12 лв.

за 6 месеца 24 лв.

за 12 месеца 48 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. „Г. раковски“ 99 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2024 г.
Каталожен № 381

Харбин е домакин 
на Международна 
седмица на модата


